
GREMI DE LA PAGESIA CATALANA 
 
El Gremi i la Conselleria arriben a acords pel sector vitivinícola, però 

encara queden reptes pendents 
 

El passat 29 de gener, la Comissió de Vinya del Gremi de la Pagesia Catalana es va 

reunir amb la secretària general del DARPA, Cristina Massot, i el director de 
l’INCAVI, Joan Gener, per continuar treballant en les demandes del sector vitivinícola 

del país. 

Durant la reunió es van abordar qüestions clau per als viticultors, entre les quals 

destaquen: 

● Ajuts per adversitats climàtiques: Es confirma que les explotacions amb 

rendiments inferiors a 5.600 kg rebran un ajut complementari 

● Ajuts per mort de ceps: Es planteja rebaixar el percentatge del 30% de pèrdua 

exigit per accedir a l’ajut. A més, el Gremi formarà part d’un grup de treball per 

buscar alternatives 

● Assegurances agràries: S’està treballant amb ENESA per millorar el sistema 

actual d’assegurances podent incloure la cobertura per al míldiu, la cancel·lació 

de penalitzacions i l’augment dels valors dels quilos per hectàrea assegurables i 

el seu import 

● Replantació i ajuts de reestructuració: Es proposa allargar el període per la 

replantació i la congelació dels ajuts, per tal que els viticultors puguin activar-los 

quan ho desitgin. Es treballarà en l'àmbit europeu per impulsar aquests canvis 

● Estudi de costos: Es demana que l’estudi de costos inclogui el lloguer real dels 

arrendaments i la pèrdua d’oportunitat de la terra en propietat. Es comunicaran 

aquestes propostes al CREDA 

● Problemàtica de plagues a la vinya: S’estan buscant solucions per les plagues 

incontrolables, però és un tema complicat 

● Potenciar el consum de vi: Es vol aprofitar el reconeixement de Catalunya  

com a primera regió mundial de gastronomia aquest any per potenciar el consum 

de vi amb més campanyes publicitàries 
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● Nous regadius: S’està accelerant el procés d’implementació de nous regadius 

per afrontar els riscos derivats de la manca d’aigua, prioritzant la inversió en 

infraestructures de reg en comptes de subvencions 

● Controls de la fauna cinegètica: Es reforçaran els efectius dels agents rurals 

per a realitzar batudes. Si en sis mesos els resultats no són satisfactoris, 

s’estudiaran altres mesures 

● Condicionalitat del pla de reestructuració: Es demana que no s’exigeixi 

canviar la varietat ni el marc de plantació per accedir al pla, ja que la normativa 

europea només obliga a una mesura, mentre que a Catalunya se n'apliquen 

dues 

Des del Gremi estem satisfets per haver aconseguit l’ajut complementari per als 

pagesos amb rendiments inferiors. És una mesura que feia temps que es 
reivindicava des del Gremi. Tot i això, és fonamental que tots els viticultors s'uneixin 
a les mobilitzacions per demostrar als agents implicats que el Gremi continuarà 

lluitant per aconseguir solucions a totes les demandes. 
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